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Beste Oudsbergenaar,

Is het slecht wonen in Oudsbergen? Ik denk het niet. Maar dat het beter kan, daar ben ik wel 
heel zeker van. We zijn een uitgestrekte gemeente. De grootste van Limburg zelfs. 
Maar omdat we met niet zoveel inwoners zijn (bijna 24.000), zijn we tegelijk bij de dunst 
bevolkte gemeenten van Limburg. We wonen over het algemeen nogal ver van elkaar. 
En dat is van de ene kant schitterend, want dat wil ook zeggen dat het rustig is bij ons 
en dat er heel wat prachtige natuur is die ons letterlijk en figuurlijk zuurstof geeft. 
Maar het zorgt ook voor heel wat uitdagingen, want daardoor kennen we elkaar (nog) niet 
zo goed. Sportinfrastructuur in Louwel ligt ver weg voor iemand die in pakweg 
Ellikom woont. We hebben veel gemeentelijke wegen en heel wat fietspaden en wandel-
wegen, maar die moeten ook goed worden onderhouden. En voor handel en horeca is een 
gemeente als Oudsbergen misschien minder evident omdat de bevolking verspreid 
woont over acht dorpskernen.

Met dit verkiezingsprogramma willen we die uitdagingen aangaan. Het is belangrijk dat 
Oudsbergen op de kaart staat. Dat ook buitenstaanders weten waar Oudsbergen voor staat. 
Onze natuur is daarbij onze grootste troef. Een groene, landelijke gemeente, met levendige 
dorpskernen waar iets te beleven valt en waar ondernemers, handel en horeca zich welkom 
voelen. Waar mensen elkaar kennen en voor elkaar zorgen. Dat moet ons streefdoel zijn. 

Tegelijk is het belangrijk het verstand erbij te houden. Een gemeente wordt bestuurd met 
belastinggeld. Uw belastinggeld. Het dus zaak daar omzichtig mee om te springen, de tering 
naar de nering te zetten en daar ook stelselmatig helder over te communiceren met u, de 
Oudsbergenaar. 

Tenslotte is het tijd om niet alleen oog te hebben voor de carrosserie van onze gemeente, 
maar ook eens deftig onder de motorkap te gaan kijken. Want onze motor draait veel 
minder soepel dan je zou mogen verwachten. En dat gesputter heeft te maken met de  
naweeën van de fusie, die nog niet helemaal zijn verteerd. Het is tijd dat het gemeente- 
bestuur luistert naar haar personeel, zodat er terug rust komt op de werkvloer en zodat  
het personeel zich volop kan focussen op dienstverlening. 
Het is tijd dat er een gemeentebestuur komt dat oor heeft voor haar inwoners.  
Een gemeentebestuur dat oog heeft voor u, de Oudsbergenaar. 

HET IS TIJD. 
TIJD VOOR NIEUW BELEID.

Frieda Gijbels, 
lijsttrekker en kandidaat-burgemeester 
voor N-VA – Open Oudsbergen
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1  TEN DIENSTE VAN DE OUDSBERGENAAR

 DIENSTVERLENING

 Dienstverlening is een kerntaak van een gemeentebestuur en die moet dus uitstekend 
zijn. De gemeentehuizen moeten goed bereikbaar zijn en vlot toegankelijk. Dat kan 
telefonisch of digitaal zijn, maar moet ook fysiek kunnen voor wie niet thuis is in de 
computerwereld of voor wie liever iets in levende lijve bespreekt. 

 Er komt een ondernemersloket, waar professionelen (zoals ondernemers, architecten, 
advocaten, notarissen, ...) een duidelijk aanspreekpunt vinden voor de relevante 
gemeentelijke diensten. De diensten krijgen als richtsnoer dat ze proactief moeten zijn 
en moeten meedenken. 

 Er moet worden ingezet op het ontwikkelen van eigen expertise. Vandaag wordt er veel 
externe expertise ingehuurd, wat miljoenen kost en waarmee bovendien geen eigen 
expertise wordt opgebouwd.

 Voor de kleinere dorpskernen wordt onderzocht of er nood is aan “buurtpunten”, waar 
basisdiensten beschikbaar zijn (zoals afhalen van gemeentelijke documenten, boeken 
van de bibliotheek, basisvoedingswaren, maar ook workshops rond energiezuinigheid, 
digitale vaardigheden, ...). Dit wordt georganiseerd in overleg met de lokale handel, met 
lokale landbouwers of producenten en omwonenden en bemand door vrijwilligers. De 
bedoeling is dienstverlening dichterbij te brengen en mensen uit hun isolement te halen.

 Wanneer er openbare werken worden gepland, worden omwonenden en handelaars in 
de buurt ruim op voorhand geïnformeerd en voortdurend op de hoogte gehouden van 
de evoluties. Er is een constante dialoog, waarbij er wordt ingezet op minimale hinder 
en maximale bereikbaarheid. 

 In plaats van verantwoordelijkheden af te schuiven, neemt het gemeentebestuur het 
steeds op voor het algemeen belang wanneer er problemen zijn met hogere overheden 
of overkoepelende diensten (bv. Fluvius, Limburg.net, Wegen en Verkeer, OVAM, ...) en 
informeert ze burgers en ondernemers stelselmatig.



 COMMUNICATIE

 Communicatie is tweerichtingsverkeer tussen het gemeentebestuur en de inwoners.  
Dit principe wordt steeds als leidraad genomen.

 Bij grotere projecten of plannen die een merkelijke impact hebben op de gemeenschap, 
moeten omwonenden direct worden betrokken, zodat er ook vooraf echte inspraak 
mogelijk is. Doorheen de ontwikkeling van de projecten worden inwoners stelselmatig 
op de hoogte gehouden van de vorderingen.

 Communicatie dient begrijpelijk en duidelijk te zijn voor elke leeftijdsgroep. Er is 
daarbij expliciet aandacht voor wie minder handig is met computers. Er wordt hulp 
aangeboden voor wie weinig kennis heeft van computers en digitale toepassingen en 
daar graag meer van wil kennen.

 Er moet een lage drempel zijn tot het gemeentebestuur. Er worden opnieuw spreekuren 
ingericht met burgemeester en schepenen en er wordt aansluitend op de gemeenteraad 
een vragenkwartiertje ingericht voor inwoners. 

 De gemeenteraden worden gestreamd, zodat iedereen deze ook vanop afstand of 
uitgesteld kan bekijken en beluisteren.

 EEN OPTIMALE WERKING VAN ONZE ADMINISTRATIE 
  EN GEMEENTELIJKE DIENSTEN

 Een goede dienstverlening staat of valt met gemeentelijk personeel dat trots is om voor 
de gemeente Oudsbergen te mogen werken. Het is dus van belang om te waken over een 
gezonde en positieve werksfeer, waarbij elk personeelslid zich veilig voelt om problemen 
aan te kaarten.

 De statuten van het gemeentelijk personeel worden maximaal geharmoniseerd om 
onterechte verschillen en daaropvolgende wrijving zoveel mogelijk te vermijden.

 De gemeente heeft een zware fusieoperatie ondergaan en dat is nog steeds merkbaar in 
de organisatie. Het is dan ook belangrijk dat iedereen in de organisatie zo snel mogelijk 
gehoord wordt. Er zal een brede interne en eventueel een externe doorlichting worden 
gedaan, zodat knel- en verbeterpunten worden geduid en aangepakt.



2  CENTEN OP ORDE

 Een gemeentebestuur werkt met 
belastinggeld en dat moet reden genoeg 

zijn om de middelen spaarzaam, doordacht en 
efficiënt te besteden.

 Omdat de Oudsbergenaar aandeelhouder is van 
de gemeente Oudsbergen, moet hij ook een goed 

inzicht kunnen krijgen in de werking ervan. De gemeente 
communiceert actief, helder, transparant en op regelmatige basis 

over haar jaarrekeningen en over andere kengetallen, zodat inwoners 
ook de evoluties mee kunnen volgen. 

 De gemeentefusie heeft ervoor gezorgd dat praktisch alle schulden (500 euro 
per inwoner) werden overgenomen door de Vlaamse overheid. Ondertussen heeft de  

  gemeente echter opnieuw schulden opgebouwd die hoger zijn dan voor de fusie  
  (bijna 900 euro per inwoner in 20251, tegenover minder dan 500 euro in  
  het vroegere Meeuwen-Gruitrode en ongeveer 750 euro in Opglabbeek voor de fusie).  
  Het is dan ook zaak dat er gestaag wordt gewerkt aan schuldafbouw, opdat investeringen  
  ook in de toekomst nog mogelijk blijven.

 We willen geen verdere belastingverhoging. Er wordt een transparant overzicht gemaakt 
van de verschillende belastingen en retributies en de totale belastingdruk voor de 
Oudsbergenaar. Waar mogelijk wordt bekeken of de belastingdruk kan worden verlaagd. 

 Er zal een voortdurende inspanning worden geleverd om zo efficiënt mogelijk te besturen 
en te besparen op de eigen werking. De meerwaarde van de dure externe consultants zal 
nauwkeurig worden bekeken en waar mogelijk zal er worden ingezet op eigen expertise 
(zie ook Hoofdstuk 1).



 De Commanderij van Gruitrode is de getuige van een interessant stuk van onze 
geschiedenis. Helaas is de hoeve in de loop van de jaren zwaar onderkomen geraakt. 
Er worden al decennialang plannen gesmeed rond de Commanderij, waar tot op 
vandaag weinig van in huis is gekomen en waardoor de restauratiekosten zijn 
blijven aandikken. Van een oorspronkelijke 9,3 miljoen2 voor het totaalproject, 
zitten we ondertussen al aan meer dan 20 miljoen3. En wellicht zijn die kosten dan 
ook nog eens stevig onderschat. Tegelijk zou de restauratie gepaard gaan met de 
afbraak van het Cultuurpunt en de verkoop en vastgoedontwikkeling van het Phil 
Bosmansplein. Hierdoor zouden tal van activiteiten die nu in het Cultuurpunt 
plaatsvinden elders onderdak moeten vinden.  
Als het aan ons ligt, worden de plannen herbekeken en tot behapbare proporties 
teruggebracht, zodat het Cultuurpunt behouden en gerenoveerd kan worden. We 
willen ook bekijken of het technisch-juridisch nog mogelijk is om de kosten voor 
de gemeenschap te drukken of toch een rendement op de investering te garanderen 
(privékapitaal of andere bronnen van inkomsten, wijziging plannen...). Indien 
alternatieven mogelijk zijn, zullen de opties vooraf met de Oudsbergenaren worden 
besproken.

 Oudsbergen moet een veilige gemeente zijn en ook verkeersveiligheid is daarbij 
een belangrijk aspect. De trajectcontroles lijken echter niet altijd omwille 
van veiligheidsredenen te zijn geïnstalleerd, maar eerder als alternatieve 
belastinginkomst. Meer dan 10 trajectcontroles voor een gemeente van bijna 24.000 
inwoners, dat is van het goede te veel. We bekijken dan ook welke trajectcontroles 
gerechtvaardigd zijn en welke kunnen worden opgedoekt.

1 Vijfde aanpassing van het meerjarenplan van de gemeente Oudsbergen

2 https://www.standaard.be/cnt/dmf20160825_02439538

3 https://www.hbvl.be/cnt/dmf20211115_97261281



3  IEDEREEN MEE

 Niets zo fijn als een warme gemeenschap, waar je je 
buren kent en weet wat er reilt en zeilt. We willen dan ook 

inzetten op zorgzame buurten, want wie elkaar kent, zal ook 
spontaan zorg willen dragen voor elkaar. We sporen mensen in 

eenzaamheid of mensen met een hulpvraag op en bekijken hoe we 
hen een handje kunnen toesteken. 

 De schepen van deelkernen wordt een belangrijk figuur, die ervoor zorgt 
dat de uitdagingen van elke deelkern in kaart worden gebracht en dat er ook 

oplossingen kunnen worden overlegd en aangereikt. Waar er al een wijkwerking 
is, wordt bekeken of er ook een afvaardiging kan komen, die contact houdt met het 

  gemeentebestuur. Waar er nog geen wijkwerking is, wordt die aangemoedigd. 
 (Kinder)armoede moet tijdig worden opgespoord. Voor velen is de drempel naar 
hulpverlening groot. Er wordt dan ook duidelijke informatie verspreid over de 

 mogelijkheden van OCMW en budgetbegeleiding en dat op verschillende plaatsen 
   en in diverse media (infoblad, scholen, bibliotheken, ...). Er wordt ook regelmatig 
   overleg gepleegd met de scholen, die vaak als eerste tekenen van (dreigende) 
   armoede detecteren.

 De werking van Sint-Vincentius (verdeling van voeding, kleding en speelgoed voor 
mensen die het (tijdelijk) financieel moeilijk hebben) wordt breder bekendgemaakt. 
De werking wordt ook meer onder de aandacht gebracht van ondernemers, die 
geïnteresseerd kunnen zijn om de organisatie mee te ondersteunen. Er wordt bekeken of 
een Sint-Vincentiusvereniging voor Oudsbergen meer aangewezen zou kunnen zijn (in 
plaats van de huidige werking vanuit Bree en As). 

 Er wordt bekeken of de fietsbib (Opglabbeek) kan worden uitgebreid naar andere 
dorpskernen.

 Er wordt onderzocht of er vraag is naar een frequentere organisatie van een 
dorpsrestaurant in Meeuwen en Gruitrode, zodat het net als in Opglabbeek wekelijks 
kan plaatsvinden.



 Onze ouderen blijven betrekken
• De seniorenraad wordt intensiever betrokken bij de gemeentelijke werking. 
• Er wordt een medioren- en seniorenloket ingericht, dat bemand wordt door 

vrijwilligers, die zelf medior of senior zijn. Zij kunnen (na een opleiding) hun 
leeftijdsgenoten wegwijs maken in de gemeente, inlichtingen geven over activiteiten, 
tips geven, helpen bij aanvragen en administratie en advies geven m.b.t. alle 
mogelijke hulp en diensten die bij hogere en lagere overheden beschikbaar zijn voor 
senioren.

• Het moet de bedoeling zijn dat iedereen die dat wil zo lang mogelijk thuis kan 
blijven wonen. We zorgen ervoor dat mensen die hun huis willen aanpassen of die 
op zoek gaan naar alternatieve woonvormen (zoals kangoeroewonen) daar ook 
deskundig in kunnen worden geadviseerd.

• Als we willen dat mensen langer thuis kunnen blijven wonen, dan moeten ook 
de dorpskernen daarop zijn ingericht. Buurtpunten (zie hoger) in de kleinere 
dorpskernen kunnen helpen om diensten dichterbij te brengen, maar ook om mensen 
te emanciperen en uit hun isolement te halen. 

• We betrekken ouderen die dat willen bij vrijwilligerswerk en buurtbezoeken.
 Er wordt aandacht gegeven aan rollator- en rolstoeltoegankelijkheid. Ondernemers 
die inspanningen doen om hun handels- of horecazaak rolstoeltoegankelijk te maken, 
kunnen een vignet verdienen en worden opgenomen in een “toegankelijkheidsgids”.

 Ook moeten we bekijken hoe we de gemeentelijke faciliteiten zo goed mogelijk kunnen 
aanpassen voor mensen die slechthorend zijn, slechtziend of blind. Dit gebeurt bij 
voorkeur in overleg met ervaringsdeskundigen, zodat er ook echte en relevante 
oplossingen worden geboden.  

 De Oudsbergenaren worden aangespoord om deel te nemen aan preventieve 
bevolkingsonderzoeken (bv. borstkanker, darmkanker). We proberen het percentage 
aan deelnemers elk jaar verder te doen stijgen. Als er interesse is voor gezamenlijke 
rookstop- of alcoholstopbegeleiding, dan wordt dat ingericht.

 Er is aandacht voor het mentaal welzijn van zowel jong als oud. In het ideale scenario 
kunnen wij als zorgzame buurten de eerste signalen oppikken en bespreekbaar maken. 
We stimuleren jong en oud om zich aan te sluiten bij verenigingen en voldoende te 
bewegen. De gemeente doet inspanningen om de verschillende toegangspoorten tot 
geestelijke gezondheidszorg kenbaar te maken.

 En natuurlijk mogen we onze viervoeters niet vergeten. Ze brengen leven en vreugde in 
huis en zijn vaak onze beste maatjes, maar ze kunnen erg schrikken van vuurwerk. We 
blijven daarrond dan ook sensibiliseren. Ook rond de verplichte castratie of sterilisatie 
van katten zullen we blijven informeren.



4   ONZE JEUGD IS 
 DE TOEKOMST

 Het label “Kindvriendelijke Gemeente” moet  
blijvend worden verdiend. Het gaat niet alleen om het 

lanceren van goede ideeën en initiatieven, maar ze moeten 
ook aanhoudend onder de aandacht worden gebracht en 

worden onderhouden (bv. Joekelbos, “Sjorbos”, speeltuintjes, ...). Als 
kindvriendelijke gemeente willen we daar een erezaak van maken. In elke 

deelgemeente zal een speelbos worden gecreëerd en de kleine speeltuintjes en  
speelpleintjes worden goed onderhouden. Er wordt bekeken waar er ruimte is voor 

  bijkomende groene plekken waar kinderen en jongeren elkaar kunnen ontmoeten.
 Werkende ouders moeten kunnen rekenen op kwaliteitsvolle buitenschoolse 

 kinderopvanginitiatieven. 
• De gemeente volgt de personeelsbezetting van de voor- en naschoolse opvang mee 

op en ondersteunt oproepen voor kinderbegeleiders en moni’s. Er wordt bekeken of 
kinderbegeleiders ook in scholen kunnen worden ingezet, zodat ze een interessanter 
werkrooster kunnen samenstellen.

• Er is een blijvende inzet op kinderopvang en kinderactiviteiten tijdens vakanties.
• Lokale opvanginitiatieven, die vaak draaien op de inspanningen van enkelen, 

verdienen applaus en kunnen anderen inspireren. We brengen ze dan ook blijvend 
onder de aandacht. 



 Het “Huis van het kind” wordt breder bekend gemaakt. Ouders en kinderen kunnen er 
terecht voor allerlei tips en tricks rond opvoeden en opgroeien. 

 Jeugdverenigingen en jeugdhuizen hebben een belangrijke sociale en 
gemeenschapsbouwende functie. Ze zorgen ervoor dat jongeren ook hun vrije tijd graag 
in eigen gemeente spenderen. Ze verdienen dan ook onze volle aandacht. Er wordt 
bekeken of er ondersteuning mogelijk is voor energieverlagende investeringen in hun 
lokalen (bv. via renteloze leningen) en of er vraag is naar innovatieve workshops voor de 
begeleiders en gezamenlijke communicatiekanalen en promotiecampagnes. Creatieve 
initiatieven worden volop aangemoedigd en ondersteund, om ook het ondernemerschap 
bij de jeugd aan te moedigen. We staan open voor nieuwe ideeën en luisteren graag naar 
hun feedback om de samenwerking continu te verbeteren. 

 Sporten bevordert niet alleen de gezondheid, maar leert ook wat teamwork is 
en stimuleert het zelfvertrouwen. Om zowel de sociale interactie als de fysieke 
ontwikkeling van kinderen en jongeren te stimuleren, bevorderen we de deelname aan 
sportverenigingen en sportactiviteiten. We hebben daarbij extra aandacht voor kinderen 
die het sociaal of financieel moeilijker hebben. 

 Het is uiteraard niet mogelijk om elke hobby binnen Oudsbergen te organiseren, maar 
we proberen er wel voor te zorgen dat kinderen dicht bij huis een vrijetijdsbesteding 
kunnen vinden, eventueel vanuit de naschoolse opvang. 

 Hoewel we geen gemeentelijk onderwijs hebben in Oudsbergen, is het van groot belang 
dat er een goed overleg is tussen scholen en het gemeentebestuur, zodat noden tijdig 
worden gedetecteerd en eventueel (tijdelijk) ondersteund. Er wordt ook bekeken of 
er een nauwere samenwerking mogelijk is met verenigingen, zodat kinderen kunnen 
kennismaken met het vrijetijdsaanbod in eigen gemeente. 

 Uiteraard is verkeersveiligheid rondom scholen van het grootste belang en dat wordt 
dan ook continu gemonitord en bijgestuurd. 

 



5  DORPSKERNEN MET PIT

 Een dorpskern moet ontmoetingen stimuleren.  
Er wordt uitnodigende infrastructuur voorzien  

(bankjes, petanquebaan, voldoende groen...). 
 In elke dorpskern (zowel groot als klein) wordt regelmatig 

een activiteit ingericht, in samenwerking met de lokale handel en 
horeca en met de inwoners (bv. kerstmarkt, jaarmarkt, rommelmarkt, 

kermishappening, optredens). Dit trekt niet alleen de inwoners aan van de 
dorpskernen in kwestie, maar brengt ook mensen vanuit heel Oudsbergen samen.

   Hoewel we allemaal Oudsbergenaar zijn, zijn er wel duidelijk verschillen. Iemand 
   van Wijshagen is niet van Neerglabbeek. En iemand van Opglabbeek is niet van  

  Gruitrode. Elke deelgemeente heeft haar kenmerken en haar typerende karakter. En dat  
  willen we behouden en bewaken. 

• Voor elke dorpskern wordt er een duidelijke visie ontwikkeld, samen met de 
inwoners. Het is daarbij belangrijk dat de eigenheid van elke kern in de verf wordt 
gezet. In samenwerking met de heemkundige kringen wordt de geschiedenis van 
elke kern belicht en zichtbaar gemaakt (bv. plakkaten met uitleg op verschillende 
kenmerkende plaatsen, erfgoedwandeling doorheen elke dorpskern).

• Ook bij nieuwbouwprojecten wordt er rekening gehouden met het eigen karakter 
van de gemeente. Typische en kenmerkende gebouwen worden zoveel mogelijk 
bewaard of geïntegreerd, zodat er geen karakterloze eenheidsworst ontstaat.

 De braakliggende terreinen in Meeuwen en Opglabbeek centrum worden op een 
waardevolle manier ingevuld. Er worden daarover duidelijke afspraken gemaakt met 
betrokken partners en er wordt een heldere tijdslijn uitgezet.



 Heemkundige organisaties verzamelen en bewaken het geheugen van onze 
gemeente en verdienen aandacht en ondersteuning. Er wordt bekeken of er nood 
is aan kwaliteitsvolle archiefruimte en waar die voor lange termijn kan worden 
ondergebracht. Het is daarbij ook belangrijk dat het archief kan worden ontsloten 
voor geïnteresseerde inwoners. Er worden inspanningen gedaan om onze jeugd 
kennis te laten maken met de geschiedenis van onze gemeente (inclusief de 
dialecten). 

 Oudsbergen telt tal van kerkgebouwen, die de laatste jaren helaas steeds vaker 
leegstaan. Toch dragen we jaarlijks handenvol geld bij aan de exploitatiekosten 
en eventuele renovatiesubsidies. Ondanks jarenlang aandringen via vragen in de 
gemeenteraad, werd er de laatste 10 jaar door het huidige gemeentebestuur bar 
weinig ondernomen om van de kerkgebouwen opnieuw plekken van ontmoeting en 
verbinding te maken. Om langdurige leegstand en verwaarlozing te voorkomen en 
de gebouwen nieuw leven in te blazen, onderzoeken we welke nieuwe invullingen 
in aanmerking kunnen komen, net zoals dat al gebeurt in vele andere gemeenten. 
Dat kan uiteraard alleen in overleg met het kerkbestuur, met wie we hopen een 
constructieve dialoog op te starten. We betrekken ook graag omwonenden bij het 
overleg.

 We zorgen voor een uniforme bewegwijzering doorheen de hele gemeente. 
Vandaag is er vaak een kakofonie van verschillende wegwijzers naar handels- en 
horecazaken.



6  ONDERNEMERS-
 VRIENDELIJK KLIMAAT

 Het moet voor zelfstandigen en ondernemers in onze gemeente 
eenvoudig zijn om de gemeentelijke diensten te bereiken. Er moet 

ook voldoende expertise in huis zijn om handelaars, vrije beroepers en 
ondernemers vakkundig te woord te staan en verder te helpen. Er moet daarbij 

steeds gedacht worden in oplossingen en mogelijkheden, eerder dan in problemen. 
  Er wordt een specifiek ondernemersloket ingericht bij de gemeente, dat vlot bereikbaar is. 

 KLEINHANDEL EN HORECA

 Oudsbergen is een landelijke gemeente, met enkele grotere deelgemeenten met 
een handelskern (vooral Opglabbeek en Meeuwen). We willen onze middenstand 
ondersteunen door het kernwinkelgebied duidelijk af te bakenen en er een plan van 
aanpak te ontwikkelen. Baanwinkels kunnen hun plaats hebben, maar alleen als ze 
aanvullend zijn bij het bestaande aanbod en niet wanneer ze de middenstand dreigen 
weg te concurreren. Zeker in de kernwinkelgebieden wordt leegstand zo goed mogelijk 
bestreden. We sporen eigenaars van leegstaande handelspanden aan om hun ruimtes 
ter beschikking te stellen van pop-ups, webwinkels en starters, zodat de panden niet 
verloederen. 



 Handel en horeca brengen een gemeente tot leven. Er wordt dan ook actief gewerkt 
aan het promoten van lokaal winkelen en lokaal uitgaan. Handelaars en horeca-
uitbaters kunnen een “toerisme” label verdienen door een korte opleiding te volgen 
over het Oudsbergse toerisme en de Oudsbergse troeven, zodat ze bezoekers wegwijs 
kunnen maken in de gemeente en tegelijk hun eigen handel ondersteunen. Ze worden 
“Ambassadeur van Oudsbergen”. 

 Structureel overleg met kleinhandel en horeca is noodzakelijk om de opportuniteiten en 
uitdagingen te kunnen inschatten. Een korte lijn met het gemeentebestuur zorgt voor 
een snelle en goede communicatie en is een win-win voor alle partijen. 

 Bij gemeentelijke aanbestedingen worden de eigen handelaars en ondernemers niet over 
het hoofd gezien. De aanbestedingen worden op een gemeentelijk platform geplaatst, 
zodat er een duidelijk overzicht bestaat en onze eigen ondernemers op de hoogte zijn, 
uiteraard rekening houdend met de wettelijke bepalingen en regelgeving.

 KMO’S EN INDUSTRIE

 Met een bovenlokaal industrieterrein in Opglabbeek en een KMO-zone in Meeuwen 
is Oudsbergen goed bedeeld. Het is belangrijk dat we ook de juiste expertise in huis 
hebben om onze ondernemers correct en vlot te informeren, te adviseren en met hen 
mee te denken.  

 De bevoegde schepen houdt voortdurend de vinger aan de pols, weet wat er leeft op 
ons industrieterrein en onze KMO-zone en organiseert op regelmatige basis grote 
overlegmomenten.

 Er wordt op zoek gegaan naar ruimte voor kleinschalige bedrijfsinfrastructuur, zodat 
KMO’s niet verplicht zijn zich buiten Oudsbergen te vestigen. 

 Procedures horen steeds transparant en correct te zijn. Er is geen ruimte voor een “ons-
kent-ons-mentaliteit”.

 Wanneer er sprake is van geluids-, milieu- of geuroverlast, faciliteert de gemeente het 
overleg met buurtbewoners en bedrijven.  

 



7  ONZE NATUUR EN ONS 
 LANDELIJK KARAKTER

 Onze natuur is onze grootste rijkdom en ons exportproduct. We zetten 
ons kenmerkend landschap, met de Oudsberg als icoon, goed en op originele 

manieren in de markt. 
   Er wordt consequent ingezet op een verzoening tussen natuur, industrie, landbouw en 

  inwoners. Landbouw heeft een duidelijke plaats in Oudsbergen. Een groot deel van het 
 typische Oudsbergse landschap wordt overigens bepaald door landbouwactiviteiten. 

Landbouwers zijn ondernemers en verdienen rechtszekerheid naar de toekomst toe. 
Hoewel we afhankelijk zijn van bovenlokale regelgeving, zorgen we voor een goed 
contact met hogere overheden en een duidelijke en correcte vertaalslag naar onze 
landbouwers.

 Familiale landbouwbedrijven geven we een prominente plaats in Oudsbergen. Waar 
mogelijk helpen we de korte keten te promoten door bewegwijzering te voorzien, te 
bekijken of er lokale minimarkten mogelijk zijn en door de bedrijven regelmatig onder 
de aandacht te brengen.

 We leven in een groene en bosrijke gemeente, die uitnodigt tot wandelen en fietsen. Dat 
trekt ook toeristen aan. We zorgen er dan ook voor dat onze natuur en onze wandel- 
en fietspaden piekfijn in orde zijn. Er worden voldoende vuilnisbakken voorzien en 
die worden regelmatig geleegd. Er worden ook voldoende rustbanken voorzien. Waar 
er lange afstanden zijn tot vuilnisbakken, worden aanduidingen geplaatst naar de 
eerstvolgende vuilnisbak. 

 Zwerfvuil wordt streng bestraft. We waken erover dat onze gemeente er netjes bijligt.



 Er worden thematische wandel- en fietsroutes ingericht. In de dorpskernen kunnen 
dat wandelroutes zijn rond erfgoed en de lokale geschiedenis (zie hoger). Maar ook 
rond de lokale flora en fauna kunnen thematische routes worden uitgezet, eventueel 
in samenwerking met Natuurpunt.

 Er wordt aandacht gegeven aan rolstoelvriendelijke/kinderwagenvriendelijke 
wandelpaden, zodat er minstens enkele vlot toegankelijk zijn en zodat iedereen van 
onze omgeving kan genieten. 

 Er wordt bekeken welke wegen tussen de verschillende dorpskernen kunnen 
worden bewegwijzerd en verkeersluw kunnen worden gemaakt, met een aanduiding 
van de afstand en tijd die nodig is om tot de volgende dorpskern te fietsen of 
wandelen. Op die manier wordt het fietsen tussen dorpskernen aangemoedigd. Ook 
voor toeristen is dit interessant. 

 Als karakteristieke aandachtstrekker wordt bekeken of er een uitkijktoren kan 
worden geïnstalleerd in de buurt van de Oudsberg.

 We wonen in de meest uitgestrekte gemeente van Limburg, met een bijzonder 
uitgebreide en gevarieerde natuur. We promoten de gemeente niet alleen voor 
bezoekers die rust zoeken in de natuur, maar ook voor sporters (wandelaars, 
lopers, wegfietsers, trailrunners, gravelbikers, mountainbikers, ...). Naast het 
bestaande fietsroutenetwerk worden specifieke lussen uitgewerkt. We werken 
daarvoor samen met lokale sportverenigingen. We richten ook een groot jaarlijks 
buitensportevenement in, dat sporters uit de wijde omtrek moet aantrekken. 

 We dragen duurzaamheid hoog in het vaandel. Inwoners en ondernemers moeten 
dan ook met vragen omtrent duurzaamheid (ook bovenlokale wet-  
en regelgeving) terechtkunnen bij de gemeente, die daar deskundig advies  
over moet kunnen geven of desnoods moet doorverwijzen naar de gepaste experten. 
Bij doorverwijzing is het steeds zo dat de gemeente mee opvolgt of  
er een afdoende antwoord komt op de vraagstelling. De gemeente heeft ook  
een voorbeeldrol en zet regelmatig duurzame projecten in de kijker. 



8  OUDSBERGEN VERENIGT

 Elke vereniging moet exact weten waar ze bij de 
gemeente terechtkan voor informatie en ondersteuning. 

Er komt een specifiek verenigingenloket. 
 Er is een korte lijn tussen het gemeentebestuur en verenigingen 

(groot en klein). Het is daarbij belangrijk dat er een actieve dialoog is 
en dat het gemeentebestuur goed op de hoogte is van de plannen van de 

verenigingen en eventuele vragen naar subsidies, zodat het gemeentebestuur 
ook kan meedenken. Elke subsidieaanvraag wordt 

  op dezelfde manier behandeld. Het subsidiekader moet helder zijn, verenigingen 
   worden begeleid als dat nodig is. 

 Er is een duidelijk en gestructureerd overlegplatform met de verenigingen. De sportraad 
en de cultuurraad leken voor de hervorming beter te functioneren. Er wordt dan ook 
voor gezorgd dat er opnieuw maximale input kan worden geleverd vanuit sport- en 
cultuurverenigingen en deskundigen. Ook de jeugdraad en seniorenraad moeten 
opnieuw meer slagkracht krijgen. Er wordt bekeken of er ruimte is voor een adviesraad 
i.v.m. mondiale projecten en evenementen. Het is alleszins van belang dat adviesraden 
ook ernstig worden genomen en betrokken worden bij het beleid. 



 Wanneer verenigingen samenwerkingen of fusies overwegen (hetgeen interessant 
kan zijn wanneer men groei beoogt of expertise/infrastructuur wil concentreren), 
zal het gemeentebestuur de gesprekken faciliteren en ondersteunen. Er zal dan ook 
advies mogelijk zijn om tot een goed plan van aanpak te komen. 

 Wanneer verenigingen daar nood aan hebben, kunnen er richtlijnen of advies 
worden gegeven m.b.t. financieel beleid, goed huisvaderschap, vrijwilligersbeleid 
etc.

 De gemeente moet een goede huisvader zijn voor de sport- en spelinfrastructuur en 
zorgt voor een goed onderhoud ervan. 

 Er wordt gemeentebreed en samen met verenigingen en inwoners een plan gemaakt 
rond huisvesting voor verenigingen.

• Het Cultuurpunt in Gruitrode moet worden behouden, gerenoveerd en 
opgewaardeerd (keuken), energievriendelijk gemaakt en er wordt ook bredere 
exploitatie toegelaten. 

• Buurthuizen worden gerenoveerd en opgewaardeerd op basis van de noden van 
de buurtbewoners, ze worden meer in de markt gezet als ontmoetingsplaatsen 
en er wordt voor gezorgd dat ze toegankelijk en veilig zijn.

 Per deelgemeente wordt er een plan opgemaakt voor de sportzones. 
 Er wordt een vrijblijvend vrijwilligersregister opgemaakt en verspreid, zodat 
vrijwilligers die zich graag willen inzetten voor een vereniging, maar geen link 
hebben in het verenigingsleven, gekoppeld kunnen worden met een vereniging. 
Hetzelfde geldt voor vrijwilligers (bv. gepensioneerden) die zich graag voor een 
gemeentelijke dienst willen inzetten. Ook voor hen zal worden bekeken of er een 
match mogelijk is. 



9  VEILIGHEID 
 VOOR JONG EN OUD

 Elke inwoner van Oudsbergen moet zich veilig voelen in 
Oudsbergen. Speelterreinen, sporthallen of sportterreinen zijn 

er voor iedereen en elke inwoner moet er met een veilig gevoel 
gebruik van kunnen maken. Als er klachten zijn rond onveiligheid of een 

onveiligheidsgevoel, dan worden die ernstig genomen, onderzocht en indien 
nodig wordt er actie ondernomen. 

  In verschillende buurten bestaan er al WhatsApp Buurtpreventienetwerken. We 
volgen de werking ervan op, brengen desgevallend de verantwoordelijken jaarlijks 

 samen en promoten het verder. 
 Oudsbergen moet een veilige gemeente zijn en ook verkeersveiligheid is daarbij een 
belangrijk aspect. Toch gaat niet elke trajectcontrole over veiligheid. We herbekijken 
welke trajectcontroles gerechtvaardigd zijn en welke kunnen worden opgedoekt.

 Elk kind moet zich op een zo veilig mogelijke manier kunnen verplaatsen tussen thuis 
en school. Er wordt een structureel overleg ingericht met de ouderraden, scholen en 
buurtbewoners, zodanig dat de gemeente de partner is voor veilige wegen tussen thuis 
en school. Ook het parkeerbeleid wordt daarbij grondig onder de loep genomen. 

 Samen met buurtbewoners worden gevaarlijke verkeerspunten in kaart gebracht, samen 
met experten wordt er vervolgens gewerkt aan oplossingen. 

 Je veilig verplaatsen kan alleen als de wegen goed onderhouden zijn. Er moet een 
plan van aanpak komen voor het wegenonderhoud dat ook wordt nageleefd. Op de 
secundaire wegen, die soms zelfs bewegwijzerd zijn als fietswegen, is het vandaag 
als fietser vaak gevaarlijk door de vele putten langs de zijkant van de baan (bv. 
Boendersstraat, Leemakkerstraat). Hier moet een grondige oplossing voor komen.

 Oudsbergen is een landelijke gemeente en ook landbouwers moeten zich veilig over 
onze wegen kunnen verplaatsen. Er wordt dan ook rekening gehouden met brede 
landbouwmachines wanneer wegen worden heraangelegd. Ook de onverharde wegen 
die door onze landbouwers moeten worden gebruikt, worden goed onderhouden. 



10  ONZE KANDIDATEN

3

RENAUD HAMAL 
Opglabbeek, 57 jaar

2

BART (BENO) BEELEN 
Gruitrode, 58 jaar

1

FRIEDA GIJBELS 
Ellikom, 49 jaar

6

RIK THYS 
Neerglabbeek, 76 jaar

5

KATRIEN CROISIAUX 
Meeuwen, 42 jaar

4

ILSE HINDRIKX 
Wijshagen, 51 jaar

9

RENÉ LEYSSEN 
Ellikom, 64 jaar

8

ROBBE DREEZEN 
Gruitrode, 22 jaar

7

KRISJE VANDAEL 
Meeuwen, 45 jaar



11

ROEL KEUNEN 
Wijshagen (Plockroy), 
49 jaar

12

FREDERIC MOMMENS 
Opglabbeek, 34 jaar

10

JORN NEYENS 
Opglabbeek, 28 jaar

14

LEIJ HAEX 
Meeuwen, 67 jaar

15

LUT WITTERS 
Meeuwen, 62 jaar

13

TAMARA GORISSEN 
Opglabbeek, 39 jaar

18

JOYCE BONGAERTS 
Ellikom, 36 jaar

17

SIBREN HAESEN 
Gruitrode, 27 jaar

16

KATRIEN LEURS 
Opglabbeek, 39 jaar



19

EVI GRIETEN 
Meeuwen, 40 jaar

21

BRECHT SWENNEN 
Opglabbeek, 33 jaar

20

ELS HAUMONT 
Gruitrode, 49 jaar

24

KATRIEN RAEMAEKERS 
Opglabbeek, 32 jaar

23

CARINE SCHROYEN 
Opglabbeek (Nieuwe 
Kempen), 68 jaar

22

STIJN WILLEMS 
Opglabbeek (Nieuwe 
Kempen), 28 jaar

27

JAN SCHONKEREN 
Meeuwen, 70 jaar

26

KATY CRAEGHS 
Opglabbeek, 55 jaar

25

TOM VANHEMEL
Meeuwen, 37 jaar



VOLG ONS OP

  

CONTACTGEGEVENS
Frieda Gijbels, Heikantstraat 25, frieda.gijbels@n-va.be

Jan Schonkeren, Heideveldstraat 28, jan.schonkeren1@telenet.be

Ve
ra

nt
wo

or
de

lij
ke

 U
itg

ev
er

: I
lse

 H
in

dr
ik

x,
 P

ar
kl

aa
n 

10
, 3

67
0 O

ud
sb

er
ge

n


